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Megkezdik munkájukat a tanácskozási központok 
Hétfőtől, holnaptól ismét 

megnyílnak Szegeden a ta-
nácskozási központok kapui. 
Ezúttal a lakosság az ipari 
szolgáltatások fejlődéséről 
mondhat véleményt, kaphat 
tájékoztatót a városi tanács 
illetékeseitől. A szolgáltatás 
mindenkit érint, közérzetün-
ket meghatározza. A társa-
dalmi fejlődés, az életszín-
vonal emelkedése együttjár 
azzal, hogy a különböző 
szolgáltatások iránt az igé-
nyek növekednek. Kétségte-
len, hogy az elmúlt tíz év-
ben észrevehetően javult a 
szolgáltatások színvonala. 
Vállalatok, szövetkezetek, 
magánkisiparosok széles kö-
rű üzlet- és szervizhálózatot 
építettek ki, ahol megtalál-
hatók a korszerű technikai 
eszközök, és a modern tech-
nológia is. A fejlődést jól 
bizonyítják a következő szá-
mok: Szegeden 1970-ben 
1068, őt évvel később 1180 
és tavaly 1319 ipari szolgál-
tató egység működött. De 
nemcsak a hálózatfejlesztés 
tényeiről számolhatunk be, 
hanem arról is, hogy a kü-
lönböző szervezetek bővítet-
ték a szolgáltatások válasz-
tékát, javult a minőség. 

Egy rövid terepszemlén 
gyorsan kiderül, hogy a la-
kosság elsősorban a textil-
tisztítás, a gépjárműjavítás, 
a lakáskarbantartás színvo-
nalának emelését igényelte. 
Ennek következtében a la-

káskarbantartás kivételével 
a felsorolt területeken már 
a megfelelő kapacitással 
rendelkeznek. A Patyolat 
Vállalat szalonjai 6, 12, 24, 
48 és 72 órás vállalási idő-
vel dolgoznak, bevezették az 
ágyneműkölcsönzést, vala-
mint a szőnyegek, függönyök 
és takarók háztól házig szál-
lítását. A szűcsipari szövet-
kezet tisztítja a bőrruházati 
cikkeket, a Komfort pedig a 
szőnyegeket. AzAFIT a Tol-
buhin sugárúti telepén re-
konstrukciót hajtott végre és 
egy új 200 ezer üzemórás 
szerviz építését kezdte meg. 
Ezenkívül javították a mű-
szerezettséget, korszerűsítet-
ték az alvázvédelemmel kap-
csolatos munkafolyamatokat, 
bevezették a javításokra az 
OTP-hitelakciót Az esti 
órákban pedig növelték a 
kedvezményes, 20 százalékos 
díjcsökkentéses szolgáltatá-
sok körét. A Gelka és az 
elektromos szövetkezet fel-
készült a színes televíziók, 
elektronikai cikkek, beren-
dezések javítására. 

Több gazdája van már az 
építőipari javításoknak és a 
lakáskarbantartásnak. A Sze-
gedi Építőipari Szövetkezet 
mellett bekapcsolódott a 
szolgáltatások körének kiszé-
lesítésébe a Csongrád me-
gyei Építőipari és Szolgálta-
tó Szövetkezet, a Komfort, a 
lakásszövetkezetek karban-
tartó részlege és egyre több 

kisiparos is dolgozik ezen a 
területen. Egyelőre annyi a 
munka, hogy alig győznek a 
megrendelők kérésének ele-
get tenni. A szakemberek 
véleménye szerint az építő-
ipari javítások és a lakás-
karbantartás színvonalának 
emelését még több magán-
kisiparos foglalkoztatásával 
lehetne megoldani. 

A tanács nemcsak millió-
kat fordít a szolgáltatás fej-
lesztésére, hanem a pénzügyi 
támogatáson túl figyelemmel 
kíséri a lakossági igények 
alakulását, ellenőrzi a minő-
séget, az árakat. Azonban a 
gondok, a problémák jobb 
megismerése miatt hasznos 
lenne, ha a hétfőn nyíló ta-
nácskozási központokban ahol 
ez a téma napirenden szere-
pel, minél több szegedi pol-
gár mondaná el véleményét, 
javaslatát, kérését. A lakos-
ság véleményét is felhasz-
nálva a Szeged megyei vá-
ros tanácsa októberi ülésén 
tárgyalja meg az ipari szol-
gáltatások elmúlt tízéves fej-
lődését, helyzetét. 

A tanácskozási központok 
menetrendje a következő: 
szeptember 7-én, hétfőn 18 
órakor az algyői ügyfélszol-
gálati irodában, szeptember 
10-én, csütörtökön 17 óra 30-
kor a tarjáni pártházban 
(Csongor tér), 18 órakor a 
tápéi ügyfélszolgálati irodá-
ban kezdődnek a beszélgeté-
sek. 

Tisztelel a bányászoknak 
Nagygyűlés Szolnokon-Méhes Lajos mondott beszédet 

Országszerte több helyen 
rendeztek szombaton ünnep-
séget a XXX I . magyar bá-
nyásznap alkalmából. 

A központi 
Szolnokon, a 
olajipar központjában ke-
rült sor. A zászlódíszt öltött 
tiszaligeti sportcsarnokban a 
szén-, az olaj-, az érc- és 
ásványbányászok képviseleté-
ben az iparág több mint 1200 
dolgozója vett részt az ünne-
pi nagygyűlésen. Az elnök-
ségben foglalt helyet Méhes 

A párt politikájának sar- a nagy feladat ismeretében 
ka latos kérdése — hangoz- kezdték meg a terv megvakí-
tatta a továbbiakban —, sítását. Ez év első felében a 
hogy minden erővel tőre- jövőt megalapozó kutatófú-

ünnepségre kednünk kell az életsa'nvo- rások tervét csaknem 6 szá-
nagyalföldi nal tekintetében elért ered- zalékkai túlteljesítették, ezer 

ményeink megőrzésere. Ennek tonnával több kőolajat és 
jelentős tényezője, hogy mi- 73 millió köbméterrel több 
ként használjuk ki hazai földgázt termeltek. Részlete-
nyersanyag-forrásainkat és sen szólt a szénbányászatról, 
hogyan gazdálkodunk a ren- a bányászok szociális hely-
delkezésünkre álló energiával. 

Elmondta, hogy az elmúlt 
ötéves terv során a bányá-
szat jelentős eredményeket 

zetéről, majd kitüntetéseket 
adott át az élenjáróknak. 

t 

Évnyitó 
a tanárképző főiskolán 

Tegnap Szegeden, a Vörös 
Csillag moziban tartotta tan-
évnyitó ünnepségét a Juhász 
Gyula Tanárképző Főiskola. 
Az eseményen ott volt dr. 
Tóth István, az MSZMP KB 
alosztályvezetője, Miklós Im-
re, a Művelődési Miniszté-
rium osztályvezetője, vala-
mint a megyei pártbizottsá-
got képviselő dr. Végh Gyula 
osztályvezető-helyettes, dr. 
Székely Sándor, az MSZMP 
városi bizottságának titkára, 
dr. Müller József né. a me-
gyei tanács vb művelődés-
ügyi osztályának vezetője, 
Prágai Tibor, a városi ta-
nács elnökhelyettese, Bódi 
György, a KISZ megyei bi-
zottságának első titkára, 
Novákné Halász Anna, a vá-
rosi KISZ-bizottság első tit-
kára és Fabula Andrásné, a 
pedagógus-szakszervezet me-
gyei bizottságának titkára. 
Az ünnepség résztvevőit dr, 
Grezsa Ferenc főigazgató-
helyettes köszöntötte. 

Ünnepi beszédében dr. 
Szendrei János főigazgató 
hangsúlyozta-: a főiskola 
múltja hasznos tapasztalato-
kat szolgáltat a jövőt ala-> 
kító mának — hiszen a köz-
oktatás gyorsan változó igé-
nyeit csak így lehet kielégí-
teni. Változatlanul vizsgálni 
kell az általános iskolai ta-
nárképzés struktúráját, mód-
szereit, különösképpen pe-
dig annak hatékonyságát. Az 
elmúlt években a főiskolá-
nak több területen sikerült 
gyakorlatban is megvalósíta-
nia a fejlesztés és tanárkép-
zés összhangját. A tudomá-
nyos munka nélkülözhetetlen 
a színvonalas képzéshez, így 
valósítható meg elmélet és 
gyakorlat egysége. Mind je-
lentősebb szerep jot az em-
beri tényezőknek. Éppen 
ezért a tanárképzésben sem 
szabad változtathatatlannak 
tekinteni a megszokott je-
lenségeket, a már „bejárt" 
utakat. A most kezdődő tan-
év lényeges feladata lesz, 
hogy a fejlesztés módozatait 
ennek szellemében alakítsák 
ki. 

Á főigazgató elmondta-? a 
tanárképző főiskola 400 nap-
pali és 200 levelező tagoza-
tos elsőéves hallgatójától a 
leendő pedagógusok elköte-
lezettségének kialakulását 
várják. Elkötelezettséget a 
humánum, a magyarság, a 
tudomány és a tanítványaik-

Lajos, az MSZMP Politikai ért el. amelyek megalapozták 
Bizottságának tagja, ipari a 
miniszter, Jakab Sándor, a A 
SZOT főtitkárhelyettese, ott ban a kutatás eredménye-
voltak a szocialista munka ként 36—37 millió tonnával 

VI. ötéves tervidőszakot, 
szénhidrogén-bányászat-

a megye és a város növekedett a kőolaj- és föld-
állami és társadalmi gázvagyon, a tervidőszakra 

előirányzott 30 millió tonnát 
már az első négy év során 
sikerült megtalálni. Tovább 

hősei, 
párt-, 
szerveinek vezetői. A Hím 
nusz elhangzása után a 
nagygyűlést Bába Aladár, a 
Nagyalföldi Kőolaj- és Föld- korszerűsödött a kutató-fúró 
gáztermelő Vállalat vezér- " 
igazgatója nyitotta meg, 

tevékenység, csökkent beren-
dezésszámmal, növekvő át-

maid Méhes Lajos mondott lagmélység mellett, lényege-
sen több kutat mélyítettek. 
A kőolajtermelés 10,4 millió 
tonnás előirányzatát 200 ezer 
tonnával teljesítette túl az 
ipar, és öt év alatt terven 
felül mintegy 3 milliárd 
köbméter földgázt bocsátott 
a népgazdaság, elsősorban a 
lakosság rendelkezésére. 

A további feladatokról 
szólva Méhes Lajos hangsú-

ünnepi beszédet. 
Bevezetőben a Magyar Szo-

cialista Munkáspárt Központi 
Bizottsága és a Magyar Nép-
köztársaság kormánya nevé-
ben tisztelettel és szeretettel 
köszöntötte az ünnepi nagy-
gyűlés minden résztvevőjét, 
a bányászat képviselőit, a 
magyar bányásztársadalom 
valamennyi tagját. Mint 
mondta: a magyar dolgozó lyozta, hogy a VI. ötéves 
nép ma a munkásosztálynak tervidőszakban a szénhidro-

azt a rétegét köszönti, amely 
áldozatos helytállással, szak-
tudásával. a fejlett szocialis-
ta társadalom építéséért foly-
tatott harcban példás maga-
tartásával kiérdemelte szo-
cialista hazánk. népünk, 
nemzetünk őszinte nagyra-
becsujégét 

gén-termelést szinten kell 
tartani. Ez nem kis feladat, 
hiszen 35 millió tonna kő-
olaj egyenértékű új kiter-
melhető vagyont kell fel-
kutatni, évi 2 millió tonna 
kőolajat, és 6 milliárd 
köbméter földgázt kell ter-
melni. A z ioarág dolgozói tózkoöáai helyükre. 

Elmentele a gólyák, 
búcsúznak a fecskék 

A hazánkban költő, de A fecskék közül a legko-
más földrészeken telelő ma- rábban eltávozók, a parti 
daraink sorra készülődnek a fecskék elhagyták a Tisza és 
nagy útra: megkezdődött a Maros szakadékos partjai-
nyár végi vonulásuk. A gó- ba vájt otthonukat. A váro-
lyák nagy része már el- sokban lakó molnárfecskék 
ment. megüresedtek a tanya- pedig ezekben a napokban 
épületek kéményeire, az út búcsúznak. A régi épületek 
menti fák tetejére épített párkányain, a villanyvezeté-
fészkek. A méltóságteljes já- kéken gyülekeznek és ami-
rású, piros csőrű madarak kor már egybe sereglettek, 
Kelet- és Dél-Afrikába in- hangos csiviteléssel röppen-
dultak. Előtte a természetvé- nek a magasba, indulnak el. 
delmi területeken gyülekez- A villásfarkú madarak 
tek, s naponta többször is vándorlásuk közben több-
felszálltak, majd leereszked- ször megpihennek, egy időre 
tek. hogy a hosszan tartó re- letanyáznak. A vadvizek ná_ 
püléshez szoktassák a fióká- dasait keresik fel és tartják 
kat. megszállva, amíg ott bőséges 

Ornitológusok megfigyelése élelmet találnak. A fecske-
szerint a gólyák a Földközi- csapatok olyan ütemben ván-
tenger legkeskenyebb ré- dorolnak tovább, amint sür-
szén kelnek át, majd Afriká- geti őket az időjárás, a hide-
ban a Nílus feletti légi fo- ge5 b légáramlatok, 
lyosón repülve haladnak déli . , . . ,, 
irányba. Általában novem- K o l t o z o madaraink bucsu. 
ber végén érkeznek téli tar- 2 8 5 8 egyben az osz első uze-

Nagy László felvétele 

Évnyitó a Vörös Csillag moziban 

ba vetett bizalom iránt. Az 
új elsőéveseknek a főiskolán 
töltött évek során el kell 
ugyan sajátítaniuk a szüksé-
ges ismereteket, de nem sza-
bad megfeledkezniük arról 
sem, hogy ezek csak alapját 
képezhetik tanári munká-
juknak. Az egyéni átélésnek, 
az intuíciónak, az önkép-
zésnek tapasztalataikkal öt-
vöződve kell érvényesülniük, 
hiszen ily módon válhatnak 
sokoldalúan művelt, emberi-
leg és- szakmailag képzett, 
felkészült, valamint a szocia-
lista személyiségformálásban 
döntő szerepet betöltő peda-
gógusokká. 

A Juhász-Gyula Tanárkép-

ző Főiskola elsőéves hallga-

tói esküt tettek jövendő hi-

vatásukra, majd az immár 

hagyományosnak számító 

aktus következett: díszokle-

veleket adtak át az ötven, 

hatvan, hatvanöt és hetven 

évvel ezelőtt végzett, immá-

ron nyugdíjas pedagógusok-

nak. Rubinoklevelet Ster-
neggl Ferencné, vasokleve-

let Dózsa Antónia, Kampis 
Sarolta és Nagy Domonkos-
áé, gyémántoklevelet Görög 
István, dr. Gyárfás Endréné, 
Barra Katalin, dr. Korányi 
Ernőné, Korompa Károlyné, 
Tatár István és Waisbecker 
Margit, aranyoklevelet Bójái 
Mihály, Kiss Gergely, Rosta 
Aranka, Seemann Margit és 
Vargha Ernő kapott. 

A Juhász Gyula Tanárkép-, 

ző Főiskola tanévnyitó ün-

nepsége az intézmény női 

karának és Stúdió-színpadá-

nak műsorával zárult. 

nete. 

Védőnőképző főiskola 

Átadták az oklevelet 
Szülők, hozzátartozók né-

pesítették be tegnap, szom-
baton délelőtt Szegeden a 
Védőnőképző Főiskola nagy-
termét, hogy tanúi legyenek 
az oklevél átadás-átvétel ün-
nepélyes perceinek. 

A Himnusz elhangzása 

után dr. Koncz Jánosné fő-

iskolai adjunktus köszöntöt-

te a hallgatókat és a ven-

dégeket. közöttük a megyei 

pártbizottság képviseletében 

megjelent dr. Szarvas Fe-

rencet. Nagy Lászlót, a sze-

gedi városi pártbizottság osz-

tályvezető-helyettesét és Szi-
lágyi Jánost, a KISZ megyei 

bizottságának munkatársát. 

Ünnepi beszédet dr. Szél 
Éva, az intézet igazgató-fő-

orvosa mondott. Szólt arról, 

hogy az oklevelüket átvevő 

fiatal lányok-asszonyok az 

egyik legszebb hivatást, az 

új nemzedékek egészségének 

védelmét, óvását választották 

életcélul. Munkájuk a társa-

dalom figyelmének fókuszá-

ban áll — éppen felelőssége, 

jelentősége miatt. S bár a 

VI. ötéves tervben szűköseb-

bek anyagi lehetőségeink, az 

egészségpolitikai irányelvek 

.kiemelik, hogy az anya- és 

gyermekvédelem ennek elle-

nére ugyanilyen lendülettel 

fejlődjék tovább. Elmondot-

ta még. nemcsak azok a vég-

zősök veszik át oklevelüket, 

akik még nem dolgoztak e 

nehéz, de szép pályán, ha-

nem azok is, akik már é v e k 

óta védőnők és szükségét 

érezték a több tudás, a fő-

iskolai végzettség megszerzé-

sének. Az iskolát falai közül 

az ország minden tájára el-

kerülnek dolgozni, útravalóul 

tanácsolta, hogy munkahe-

lyükön mielőbb alakítsanak 

ki jó kapcsolatot jövendőbeli 

kollegáikkal, dolgozzanak 

együtt eredményesen, leljék 

örömüket hivatásukban. Ezt. 

követően átnyújtotta az OT-

KI Egészségügyi Főiskolai 

Kar védőnőképző szak sze-

gedi tagozatán végzett 68 

nappali és 28 levelező tago-

zatos hallgatónak az okleve-

let Kiváló tarulmányi ered-

ményeik alapján öten vehet-

ték át a Vörös oklevelet. 

A végzős hallgatók nevé-

ben Burai Olga búcsúzott el 

diáktársaiktól, tanáraiktól. 

Az ünnepség az Internacio-

nálé hangjaival ért uéget 


